
helemaal waar. Het ging natuurlijk
ook om het appèl met het oog op de
komende jaren.

Minister Zalm: Ja, het ging om twee
dingen. U zei dat de motie sympa-
thiek is, maar eigenlijk niet zo
geschikt en er moet iets anders
gebeuren; ook in de komende jaren
moet namelijk geld vrijgemaakt
worden. Dat zal volgens mij in de
kabinetsformatiesfeer aan de orde
moeten komen; de voorjaarsnota
wordt immers een lastige nota. De
scholen staan met instemming al
bovenaan de rol. Ik kan dus niet
beloven dat in de voorjaarsnota nog
iets voor natuur zal worden gedaan.
Ik kan wel zeggen dat 2002 technisch
gesproken natuurlijk geen verloren
jaar hoeft te zijn, omdat wij op een
later moment eventueel nog iets
voor 2002 kunnen doen als daarover
in het kader van de kabinetsformatie
overeenstemming zou worden
bereikt.

De regeling-Duivesteijn/Remkes
inzake het woningbezit is nog vrij
recent. Er is afgesproken dat die
wordt geëvalueerd in 2005. Het zal
wel iets met aanloopproblemen te
maken hebben. Ik vind het wat kort
door de bocht om nu al te zeggen
dat die mislukt is. Als die volgend
jaar achterblijft, is er wel een
probleem.

Ik kom te spreken over de motie
over de regionale omroep. Ik vind
het jammer dat die is ingediend. Het
twistpunt tussen het kabinet en de
heer Bakker was dat wij meenden
dat men met bestaande budgetten
ruimschoots uit de voeten kon. De
meerderheid van de Kamer was van
mening dat het niet zo was. Dat is
een empirische kwestie. Als men niet
eens uitgeeft wat het kabinet nu ter
beschikking heeft gesteld, dan heeft
het kabinet gelijk. Als men meer
uitgeeft dan wat wij ter beschikking
stellen, dan heeft de heer Bakker
gelijk. Dat leek mij een redelijke
oplossing die in de ogen van de heer
Bakker wellicht te polderig is. Het
kabinet kan geen onredelijkheid
worden verweten als het het
onderzoek wil afwachten. Als de heer
Bakker gelijk heeft dan leggen wij
ons daarbij neer. De heer Bakker
heeft gelijk dat het een eenzijdige
beweging van ons is. Als wij gelijk
krijgen, dan hoop ik dat men dan
geen structurele doorwerking wil.
Dat was het idee als vredestichtende
operatie.

De heer Bakker (D66): Ik waardeer
die poging zeer. Er zijn twee
problemen met die redenering. Het
eerste is dat de Kamer in de
afgelopen jaren had gezegd: voor de
regionale omroep kan ƒ 10 worden
geheven. Dat bedrag was al
jarenlang hetzelfde. Er waren
toezeggingen om dat naar ƒ 12,60 te
brengen. Dat is niet gedaan en ook
niet gecompenseerd. Ondertussen is
de omroepbijdrage wel afgeschaft.
Het oordeel van de Kamer was dat
hiervoor gecompenseerd had
moeten worden.

Het tweede probleem is de kwestie
van het ei en de kip. Wat geven ze
uit? Bedragen die er niet zijn of pas
laat in het jaar worden toegevoegd,
zal men ook niet uitgeven. Dat horen
wij uit de praktijk. Ik denk dat het
onderzoek van de minister buitenge-
woon interessant is, maar toch kan
de Kamer zich lastig van zijn
standpunt af laten brengen. Vandaar
deze motie.

Minister Zalm: Als zou blijken dat
men behoorlijk achterblijft bij het
besteden van de gelden die wij thans
ter beschikking stellen, is de casus
dat er is ondergecompenseerd, wel
zwak. De vasthoudendheid van het
kabinet komt niet voort uit een drang
om per se de Kamer de willen
trotseren. Wij zijn er echt diep van
overtuigd dat men meer dan
voldoende is gecompenseerd. De
heer Bakker heeft wel een punt dat
men echt aan het plafond zit als het
geld helemaal is opgemaakt. Daaruit
kan dan niet worden afgeleid dat
men genoeg heeft. Als uit het
onderzoek echter blijkt dat men
thans behoorlijk minder besteedt dan
de compensatie van het kabinet – wij
stellen dat onze regeling neerkomt
op overcompensatie – is het wat
overdreven om daar bovenop nog
eens een bedrag te zetten. Wij zullen
het onderzoek afwachten. Ik ga er
althans van uit dat wij het mogen
laten verrichten, want in zijn motie
staat niet dat het niet mag. Hopelijk
geeft het onderzoek een aankno-
pingspunt om de discussie op
rationele wijze af te ronden. Met de
heer Bakker ben ik het eens dat het
bij de voorjaarsnota echt hom of kuit
moet zijn.

De heer Bakker (D66): Ik ga ervan
uit dat het onderzoek voor die tijd is
afgerond. Voor het overige is het
altijd lastig dat de financiële
discussie volstrekt los staat van de

omroeppolitieke discussie. Die
voeren wij niet met deze minister.
Ten aanzien van lokale en regionale
omroepen zijn er tal van andere
wensen. Op enig moment in het
voorjaar komt dat wel weer samen.

Minister Zalm: Het vehikel is
overigens wel het Gemeentefonds.
Er is in die zin geen omroepvehikel,
maar alleen een algemene financiële
regeling. Dan zit ik wel weer op de
goede plek.

Voorzitter. Hiermee heb ik mijn
beantwoording voltooid.

De heer Bakker (D66): Voorzitter. Dit
moment zou ik willen gebruiken om
nog even terug te komen op uw
bezwaar, voorzitter. U zei: het is niet
gebruikelijk. Mijn eerste reactie
daarop was: het is ook geen
gebruikelijke situatie. Ten derde male
zegt nu een grote meerderheid van
de Kamer: als het kabinet het niet
doet, moeten wij het opnieuw zelf
doen. Omdat ik dit nog eens in de
Handelingen heb kunnen laten
vermelden, had ik zo-even al
toestemming gegeven om de motie
zonder het laatste dictum te laten
vermenigvuldigen. Ik zie dat dit
inmiddels is gebeurd.

De voorzitter: Inderdaad, bedankt.
Dan is de motie aldus gewijzigd dat
de passage ’’neemt zich voor, in het
geval de regering dit achterwege
laat, dit alsnog bij gelegenheid van
de voorjaarsnota in amendementen
op de suppletoire begrotingen te
zullen neerleggen’’ is vervallen.

De beraadslaging wordt gesloten.

De voorzitter: Op een nader te
bepalen moment in deze week zullen
wij stemmen over de ingediende
moties.

Sluiting 23.18 uur

©

Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter
terzake gedane voorstellen:

1. de volgende brieven van de
voorzitter van de Eerste Kamer der
Staten-Generaal:
zeven, met de mededeling, dat zij in
haar vergadering van 10 december
2001 de haar door de Tweede Kamer
toegezonden voorstellen van wet,
gedrukt onder de nummers 27454
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(R1668), 27748, 27882, 27258,
28000-XIII,28075 en 27880 heeft
aangenomen.

negen, met de mededeling, dat zij
in haar vergadering van 11 december
2001 de haar door de Tweede Kamer
toegezonden voorstellen van wet,
gedrukt onder de nummers
28000-IXB, 28000-IXA, 28018, 27910
(R1695), 28013, 28014, 28015, 28016
en 28034 heeft aangenomen.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
voor kennisgeving aan te nemen;

2. de volgende brieven:
vier, van de minister van

Buitenlandse Zaken, te weten:
een, ten geleide van de geanno-
teerde agenda van de Europese Raad
die op 14 en 15 december 2001 in
Laken bijeenkomt (21501-20, nr. 177);
een, ten geleide van een kopie van
een brief van de zojuist ontvangen,
gebruikelijke uitnodigingsbrief van
de Voorzitter van de Europese Raad,
minister-president Verhofstadt
(21501-20, nr. 178);
een, over de recente internationale
ontwikkelingen inzake terrorisme-
bestrijding (27925, nr. 31);
een, over de toekomst van Afghanis-
tan (27925, nr. 32);

een, van de ministers van
Buitenlandse Zaken en van Defensie,
over de Tweede Toetsingsconferentie
Conventionele Wapens Verdrag
(CWV) (28000-V, nr. 37);

een, van de minister voor
Ontwikkelingssamenwerking, over
het landenbeleid ontwikkelingssa-
menwerking (26433, nr. 40);

een, van de staatssecretaris van
Buitenlandse Zaken, ten geleide van
een notitie van de regering, waarin
zij een evaluatie geeft van de
implementatie van het ’’Actie-
programma van Tampere’’ betref-
fende de samenwerking in
EU-verband op het gebied van
Justitie en Binnenlandse Zaken en
Koninkrijksrelaties (21501-20,
nr. 176);

negen, van de minister van
Justitie, te weten:
een, over het nemen van vingeraf-
drukken van vreemdelingen (19637,
nr. 635);
een, over Koop en ruil en over
Aanneming van werk (23095, nr. 15);
een, over het verslag van de
Ecofin/JBZ raad van 16 oktober 2001
(23490, 21501-07, nr. 220);
een, ten geleide van het verslag
JBZ-raad 6 december 2001 (23490,
nr. 221);

een, over de druk op de capaciteit
van het gevangeniswezen (24587,
nr. 73);
een, inzake nadere informatie over
het Capaciteitsmanagement in het
Gevangeniswezen (24587, nr. 74);
een, over de aanwijzing hoge
transacties (26352, 28093, nr. 53);
een, inzake de invulling van de derde
fase HRO (26352, nr. 54);
een, over malversaties in de
bouwwereld (28093, nr. 19);

drie, van de staatssecretaris van
Justitie, te weten:
een, over de inbreng van Nederland
in de Global Consultations UNHCR
(19637, nr. 634);
een, over de toepassing van art. 3 lid
4 van de Overeenkomst van Dublin
(19637, nr. 636);
een, over het Besluitmoratorium
Afghanistan (19637, nr. 637);

een, van de minister van
Binnenlandse Zaken en Koninkrijks-
relaties, over houseparty’s (24077,
nr. 95);

een, van de minister voor Grote
Steden- en Integratiebeleid, ten
geleide van de uitvoeringsrapportage
2001 van het Actieprogramma
Elektronische Overheid 1999-2002
(26387, nr. 13);

twee, van de minister van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, te weten:
een, over de voortgang van het
aansluiten van de scholen op
Kennisnet door nl.tree (25733, nr. 79);
een, ten geleide van de tweede nota
van wijziging in het voorstel van wet
op het onderwijstoezicht (27783,
nr. 27);

een, van de minister en de
staatssecretarissen van Onderwijs,
Cultuur en Wetenschappen, over de
reactie op de amendement en de
moties bij de behandeling van de
Onderwijs, Cultuur en
Wetenschappenbegroting 2002
(28 000-VIII, nr. 90);

drie, van de minister van
Financiën, te weten:
een, ten geleide van de agenda voor
de Ecofin Raad van 13/14 december
2001 te Brussel (21501-07, nr. 340);
een, ten geleide van het verslag van
de vergadering van de Ecofin Raad
van 4 december 2001 te Brussel
(21501-07, nr. 341);
een, ten geleide van een notitie over
ESR en IPSAS in het kader van onder
meer de afbakening van kapitaal-
uitgaven in een baten-lastenstelsel
(28000, nr. 25);
een, van de minister van Defensie,
ten geleide van het verslag van de

’’Capabilities Improvement Conferen-
ce’’(CIC) van 19 en 20 november
2001 (26900, nr. 43);

een, van de staatssecretaris van
Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer, inzake
evaluatie van de Wet op het overleg
huurders-verhuurder (28160);

drie, van de minister van
Economische Zaken, te weten:
een, inzake de behoeftestelling
vervanging F-16 (26488, nr. 7);
een, over de vragen van het lid Van
Dijke gesteld tijdens de begrotings-
behandeling van Economische Zaken
(28000-XIII, 26643, nr. 33);
een, ten geleide van de evaluatie van
de Uitvoeringsregeling Energie-
Investeringsaftrek (EIA) en de
Subsidieregeling energie-
investeringen in de non-profit- en
bijzondere sectoren (EINP) (28155,
nr. 2);

een, van de ministers van
Economische Zaken en van Justitie,
ten geleide van de zesde voortgangs-
rapportage implementatie MDW
(24036, nr. 240);

een, van de staatssecretaris van
Economische Zaken, over maat-
schappelijk verantwoord onderne-
men (26485, nr. 18);

drie, van de minister van
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
te weten:
een, inzake de BSE (21501-16,
nr. 313);
een, ten geleide van de voorlopige
agenda voor de vergadering die op
19 december 2001 in Brussel zal
plaatsvinden van de Europese
Ministers van Landbouw (21501-16,
nr. 314);
een, over BSE in Japan (24668,
nr. 74);

drie, van de staatssecretaris van
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
te weten:
een, ten geleide van het verslag van
de bijeenkomst van de Raad van
Visserijministers op dinsdag 27
november 2001 te Brussel (21501-17,
nr. 116);
een, over de schriftelijke beantwoor-
ding van vragen gesteld in het
notaoverleg ’’natuur’’ d.d. 15 oktober
2001 (28000-XIV, nr. 59);
een, over schriftelijke vragen gesteld
tijdens het begrotingsoverleg Visserij
van 26 november 2001 (28000-XIV,
nr. 60);

een, van de minister van Sociale
Zaken en Werkgelegenheid, inzake
de toezeggingen bij de behandeling
van het rapport-Koning over de
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ESF-periode 1994-1999 (26642,
nr. 29);

een, van de minister van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
over de intensive care (28008, nr. 14);

een, van de staatssecretaris van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
over mantelzorg (28008, nr. 15);

een, van het lid Koenders c.s.,
over het Protocol nr. 12 bij het
Verdrag tot bescherming van de
rechten van de mens en de
fundamentele vrijheden; Rome,
4 november 2000 (28100, R1705),
nr. 2).

Deze brieven zijn al gedrukt en
rondgedeeld;

3. een brief van de leden Harrewijn
en Rosenmöller, ten geleide van het
voorstel van de leden Harrewijn en
Rosenmöller tot wijziging van de Wet
op de ondernemingsraden in
verband met het verschaffen van
openbaarheid over de hoogte van
inkomens van topkader, bestuurders
en toezichthouders van ondernemin-
gen (Wet openbaarheid top-
inkomens) (28163).

Dit stuk is al gedrukt en rondgedeeld
en voor advies naar de Raad van
State gezonden;

4. een brief van de secretaris-
generaal van het Europese Parle-
ment, ten geleide van een aantal
aangenomen resoluties.

Deze brief is doorgezonden aan de
betrokken commissie;

5. de volgende brieven:
een, van de minister van

Buitenlandse Zaken, ten geleide van
het verdrag tussen het Koninkrijk der
Nederlanden en Roemenië inzake de
export van socialezekerheids-
uitkeringen;

een, van de ministers van
Buitenlandse Zaken en voor
Ontwikkelingssamenwerking, ten
geleide van de geactualiseerde fact
sheets Mensenrechten;

een, van de staatssecretaris van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, ten geleide van het SLOA-
verslag 1999-2000;

een, van de staatssecretaris van
Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer, inzake
innovatieprogramma Stedelijke
vernieuwing;

een, van de minister van
Economische Zaken, ten geleide van
het rapport Uitwerking CO2-index;

een, van de minister van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
ten geleide van het rapport
Gezondheidsklachten van illegalen;

een, van de staatssecretaris van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
inzake de uitkomsten informele
bijeenkomsten van
EU-sportministers;

een, van de Algemene Rekenka-
mer, ten geleide van de rapportage
Begeleiding en herplaatsing van
voortijdige schoolverlaters.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies en niet te drukken;

6. de volgende brieven:
een, van T. Ekinci, ten geleide van

een afschrift van brief aan de
voorzitter van het parlement van
Turkije.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissie;

7. de volgende brieven:
een, van Stichting Lomm Actief,

inzake het ontwerptracébesluit
Zandmaas/Maasroute;

een, van het gemeentebestuur van
Warmond, inzake de burgemeesters-
vacature.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies.

Lijst van ingekomen stukken

Tweede Kamer Ingekomen stukken
18 december 2001
TK 37 37-2806


